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Referat Studienævn for Pædagogik 
 
   
Dato: 25-04-2019, kl. 9:30 – 11:30  
Lokale: 
Deltagere:  
 
 
Fraværende:  
Referent: 
Dagsorden sendt til 
orientering til:  

Romeo 
Lars Frode Frederiksen (LFF), (BEP), Terese Kjær Rasmussen (TKR), 
(LRB), Betina Signe Stick (BSS), Finn Wiedemann (FW), Peter Hobel 
(PH), Ane Qvortrup (AQ)  
Britt Elgaard Petersen, Lene Tønning Bech, Laila Abed    
Dorte Cohrt Nebel (DCN) 
Anne Jensen, Bettina Ross, Herdis Toft, Torben Spanget 
Christensen, Christina Bruun Levinsen, (Per Krogh Hansen) 

 
 
 
 
 
 
 
Dato 3. maj 2019 
 
 
Sagsnr. 19/456 

 
 
 
 
Dagsorden: 
 

  

1. Godkendelse af dagsorden ordinært møde 25. april 2019   
2. Godkendelse af referat 27. marts 2019 – godkendt via skriftlig høring med frist 9. 

april 2019 
 

3. Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 
b) Vicestudieleder 
c) De studerende 
d) Sekretariatet 

 

  
4. Merit- og dispensationsansøgninger (bilag)  
5. Sager til behandling eksamen 

Ingen sager til behandling 
 

6. Sager til behandling studieordninger 
Ingen sager til behandling 

 

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Studiemiljøundersøgelsen 2018 v/FW 
b) Evalueringsstrategi (2 bilag) 
c) Den centrale studiestartsundersøgelse – udvalgte områder v/FW og PH 
d) Undervisningsevaluering: forskningsmetoder i pædagogik (bilag) 

 

8. Andre sager til behandling 
a) Introduktion til SAGA v/Louise Toftgaard (3 bilag – allerede tilsendt) 
b) Pædagogisk Dag 2019 
c) Spydspidsprojekt 2019 (bilag) 

9.    Sager til behandling undervisning 
Ingen sager til behandling 

10. Eventuelt 
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Ad pkt. 1 
På grund af at Louise Toftgaard deltog under punkt 8a) Introduktion til SAGA, blev det besluttet at ændre 
rækkefølgen af punkterne, så 8a) blev behandlet først. Punkterne 7a) Studiemiljøundersøgelsen og 7c) Den 
centrale studiestartsundersøgelse blev udsat til næste møde. Punkterne er taget til referat efter den 
oprindelige dagsorden. Herefter blev dagsordenen godkendt.   
 
Ad pkt. 2 
Referat godkendt via skriftlig høring. Fortroligt referat i mødemappen.  
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden: 
- Orienterede om Karrieredagen 2019, som afholdes 30. april 2019, der vil være oplæg om 

dimittendundersøgelsen og der vil være besøg af færdige studerende – både med 
kandidatbaggrund og bachelorbaggrund.  

- Oplyste, at der skal findes faglige tutorer til studiestarten. 
- Informerede om, at SDU står overfor en institutionsakkreditering og der vil i den forbindelse 

udtrækkes nogle uddannelser, som vil blive afprøvet i forhold til overholdelse af delpolitikerne.  
- Oplyste, at der er nedsat en gruppe vedr. datadreven uddannelsesinnovation under rektor. 
- Orienterede om at employabilitet vil være et vigtigt emne og igen vil være på dagsordenen til 

næste Uddannelsesrådsmøde. 
- Bæredygtighed vil hovedtemaet på studielederseminar til august. Der er mange måder og 

tilgange til bæredygtighed, men det bør reflekteres ind i undervisningen.  
b) Vicestudieleder:  

- Orienterede om det af SDU arrangerede Kvalitetsseminar, der blev afholdt 24. april. 
Undervisningskvalitet vil blive taget op på et senere møde. Da AQ er med i et projekt om 
kvalitetsbegrebet vil det være oplagt med et kort oplæg i studienævnet. Det vil være oplagt at 
høre de studerende om hvordan de opfatter begrebet Kvalitet. 

- Informerede om at AQ havde været med i en regionsansøgning. 
c) De studerende havde ingen kommentarer.  
d) Sekretariatet:  

- Studiesekretariatet vil i perioden op til Folketingsvalget ikke være fuldt bemandet.  
- Orienterede om nye orlovsregler – findes på hjemmesiden sdu.dk  

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 5 ansøgninger. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling.  
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Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling.  

 
Ad pkt. 7 

a) Punktet blev udsat til næste møde (15.05.2019) 
b) Der var en god og bred diskussion om metoder, hyppighed, indhold (design). Det nuværende skema 

er muligvis utilstrækkeligt, det blev derfor besluttet at nedsætte en arbejdsgruppe, der til mødet i 
maj fremlægger idé til ny praksis og form for evaluering samt nyt skema. Arbejdsgruppen består af 
FW, AQ, TKR samt en studenterrepræsentant mere.   

c) Punktet blev udsat til næste møde (15.05.2019). 
d) Forskningsmetoder blev godkendt med bemærkning om stort overlap med Projektledelse fra 

bacheloruddannelsen. FW oplyste dertil, at underviserne for de to fag mødes for at undgå for stort 
overlap. Der var også bemærkninger om at tidspresset er stort på halvsemestersfag.    
 

Ad pkt. 8  
a) Louise Toftgaard præsenterede SAGA og baggrunden for skift af system. SAGA er GDPR compliant, 

så persondataforordningen overholdes, systemet rummer hele sagsgangen med 
studenteransøgninger og gør adgang for studienævnets medlemmer væsentlig lettere. Alt i alt 
betragtes SAGA som en kvalitetsforbedring. Desuden berørte Louise Toftgaard også EVAL ganske 
kort. EVAL har fået en facelift, så det er blevet mere brugervenligt.  

b) Der foreligger endnu ikke et egentligt program for dagen, så der var en kort diskussion af punkter 
for dagens program. Det blev gennemgående tema bliver forskningsbaseret undervisning og 
kvalitet. AQ foreslog, at invitation blev sendt ud som en kalenderindkaldelse. 

c) Punktet er udsat til næste møde (15.05.2019). 
   
Ad pkt. 9 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 10 
 
Næste møde afholdes 15. maj 2019, kl. 9:30 – 11:30 i Romeo. 
 
 
Finn Wiedemann  
Studienævnsformand                       /         Dorte Cohrt Nebel  
           Studienævnssekretær 
 
 


